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Politiek gezien is het niet geheel ondenk-
baar dat op enig moment in de komende 
decennia er een Kamermeerderheid 
komt voor een algeheel verbod op de 
plezierjacht. Hoe zou dat vallen bij 
de koning? 
Als ze dat erdoor krijgen, voor heel Nederland, 
zijn er natuurlijk altijd uitzonderingen denkbaar 
voor het Kroondomein, voor de getalsregulatie of 
verzin maar wat mooie woorden. Het komt altijd 
goed met de Oranjes. Het lijkt me op dit moment 
nogal utopisch, maar je weet nooit. Zolang we 
een rechtse meerderheid hebben onder leiding 
van CDA en VVD zie ik dat totaalverbod er nog 
niet komen. 
En mocht de republiek uitbreken, dan gaat 
het Kroondomein van de staat terug naar de 
erfgenamen van Wilhelmina en als dat fysiek 
onmogelijk blijkt, dan wordt er een schatting 
gemaakt van de waarde van het Kroondomein, 
vermeerderd met de wettelijke rente en dat wordt 

dan uitgekeerd. Ik vond het jammer dat dit in 
de uitzending van Zembla niet aan de orde is 
geweest, want eigenlijk hebben de Oranjes het 
Kroondomein gewoon in bruikleen gegeven en 
ons, de staat, met de lasten opgezadeld, terwijl 
ze de lusten voor zichzelf reserveren. Ik heb me 
de laatste week behoorlijk geërgerd aan die 
voorkeursbehandeling en daar op mijn blog 
over geschreven. Dat was een goed gevoel in 
 coronatijd. 

Dat lucht op?
Ja inderdaad. 

Maar als de republiek uitbreekt... dan zal 
nog eerder de jacht verboden worden? 
Ik denk niet dat ik het nog ga meemaken. 

Lees verder op het blog van Gerard Aalders: 
www.gerardaalders.nl

De wolf en de boerHarm Niesen

17 mei, emotionele melding van een schapenboer: “Helaas hebben wij gisterenmorgen 

een onaangekondigd, ongewenst, onaangenaam en schrikwekkend bezoek gehad in 

ons mooie koppel fokschapen. Wij vonden een dood lam dat flink was aangevreten, 

plus zes dieren die wonden vertoonden aan de hals. Een grote carnivoor heeft flinke schade 

berokkend aan onze veestapel. (…) 

Kunt u nog volhouden dat dit natuurlijk gedrag van een wolf is? Dit is volledig onnatuurlijk, sterk 

gestoord gedrag. Hoe lang moeten wij toezien hoe de wolf onze weerloze dieren doodt? Wat moet 

er gebeuren voordat we concluderen dat dit zo niet verder kan? 

De groei van de wolvenpopulatie zal zonder verdere actie doorgaan. Jonge wolven vliegen uit, op 

zoek naar een eigen territorium. Dit zijn jagers in opleiding. Die gaan voor de snelle, gemakkelijke 

hap als ze de kans krijgen.  

De ellende die voortvloeit uit de uitbreiding van de wolvenstand zal ieder jaar verder toenemen. Ieder 

jaar zal het aantal uitzwervende wolvenpubers groter worden. Ook zal, om de wolf in Nederland 

te houden, de komende jaren veel belastinggeld worden gespendeerd aan adviseurs, deskundigen, 

experts, projecten, commissies etc..  

Na het uitgeven van ettelijke miljoenen zullen de geleerden en ambtenaren tot de conclusie komen 

dat de wolven zich hebben gevestigd en zich thuis voelen, maar dat ze hier eigenlijk niet passen. 

Nu wordt “collateral damage” nog geaccepteerd, maar waar ligt de grens van wat we nog blijven 

accepteren? Wolven zijn fantastische dieren die in de vrije natuur thuis horen. Wij hebben simpelweg 

niet voldoende vrije, ongerepte natuur om ruimte te bieden aan wolven! Stop deze ellende.  

Stop wolven in Nederland.”
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Reactie van Harm Niesen, 
woordvoerder van 
De Faunabescherming:
Wat een hypocriet geleuter, uiteindelijk 
brengen alle boeren hun zo geliefde 
schapen en ander vee naar het abat-
toir! Dat is pas een bloedbad. Gelukkig 
hebben we strenge EU-regels, anders 
was Carola Schouten ongetwijfeld voor 
de jammerende boeren gezwicht. Net 
als al haar voorgangers... Schapen, en 
ook ander vee, horen in een echt na-
tuurgebied niet thuis. Daar is de wolf de 
baas, niet de schapenboer. Of het nou 
om paarden, koeien, schapen, geiten 
of wisenten gaat, dit zijn in ons land 
geen van nature in het wild voorkomen-
de soorten. Ze worden gebruikt om de 
gevolgen van de stikstofdepositie een 
beetje te maskeren, als een alternatief, 
mechanisch hulpmiddel. Maar vanzelfsprekend 
is het in de verste verte geen oplossing voor het 
stikstofprobleem en houdt het de schrikbarende 
achteruitgang van alle soorten niet tegen.

En verder:
Het staat vast dat honden vele honderden malen 
meer schapen aanvallen en doden dan wolven. 
Al vele jaren lang. En hoeveel lawaai maken 
schapenboeren daarover? Maar natuurlijk zijn de 
wolven nu weer de klos. Niemand is ooit oog-
getuige van een aanval door hond of wolf, maar 
aanvallen van wolven worden ruimhartig ver-
goed. Kassa dus voor de schapenhouder! Iedere 
claim wordt overigens zorgvuldig gecontroleerd, 
maar als het om handel blijkt te gaan, komt dat 
niet meer uitgebreid in de pers. Tegenstanders 
van wolven blinken uit in een volstrekt gebrek 
aan kennis. Gelukkig is de wolf in de hele EU 
strikt beschermd en is het aanvallen van vee geen 
reden om iets tegen de wolf te ondernemen. Ken-
nelijk wil dat maar niet doordringen tot boeren en 
CDA’ers. Schapenhouders zijn domweg verplicht 
hun schapen door middel van elektrische rasters 
en/of speciale honden tegen wolven te bescher-
men. Anders krijgen ze geen schadeloosstelling 
in geval van schade. 

Maar verreweg het belangrijkste, iets dat we 
overal met luide stem duidelijk moeten maken, 
is de ervaring en het wetenschappelijk onder-
zoek, met name uit Slovenië: als je geen last 

van schade aan onder andere schapen door 
wolven wil hebben, is er maar één oplossing: 
laat ze volstrekt met rust! Ja, steeds als een nieuw 
gebied door wolven wordt ingenomen, ontstaat 
er  schade bij schapenboeren. Omdat de wolven 
het gebied nog niet kennen en daarom hun af-
keer van menselijke aanwezigheid opzij moeten 
zetten om honger te vermijden. Is de wolf een-
maal gesetteld, dan weet hij/zij hoe aan wild 
voedsel te komen. Schade aan vee is dus een 
onvermijdelijk effect van de nieuwe vestiging, 
maar zeer tijdelijk. Treed je daar tegen op door 
de wolf te verjagen of zelfs illegaal te doden, 
dan is het slechts wachten op de volgende 
 nieuwe wolf met precies hetzelfde probleem! 
Niet mee bemoeien dus. 

Komen er dan niet teveel wolven? Nee, nooit! 
Een roedel wolven bestaat uit alfa-man en -vrouw, 
de jongen van dit jaar en de jongen van vorig 
jaar. De laatste worden aan het einde van het 
jaar verjaagd. En moeten dan een eigen territo-
rium gaan zoeken. Is er nog ruimte, dan gebeurt 
er wat we nu in ons land zien: in geschikte 
gebieden ontstaan nieuwe territoria.  Komen de 
zwervende jongelingen in een territorium van een 
andere roedel, dan worden ze onverbiddelijk 
gedood. Vinden ze geen geschikt, leeg gebied, 
dan verhongeren ze of komen ze om in het ver-
keer. Er bestaat domweg geen gevaar voor een 
teveel aan wolven buiten de voor deze dieren 
geschikte gebieden!
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